
Friplejehjemmet Bedsted Thy 
 

Så er arbejdet endelig gået i gang med at bygge et friplejehjem i Bedsted. Efter mange 
genvordigheder arbejdes der nu på livet løs. 

Efter planen skal plejehjemmet være klar til indflytning den 1. december 2012, og det ser 
ud til at holde. 

Den 27. oktober 2011 blev det første spadestik taget. Mange var mødt op for at deltage i 
festlighederne og der var til lejligheden lavet en 3-spade, så en kommende beboer, 
formanden for venneforeningen og en ansat på Thy Højspændingsværk kunne grave 
samtidig. 

Derefter var det som om arbejdet gik i stå i hvert fald på byggepladsen – nedrivningen af 
det gamle garageanlæg var i fuld gang og det blev jævnet med jorden, men så dukkede 

der noget  
forurenet jord 
 frem. Der  
skulle tages 
 mange 
 prøver, og 
 hver gang 
 skulle vi 
 vente på 
 resultatet. 

 

 Dernæst var byggetilladelsen forsinket så der gik yderligere nogle måneder, så kom 
vinteren, men det forsinkede nu ikke væsentligt. Men endelig fik vi byggetilladelsen og 
jorden var ikke forurenet, hvor bygningerne skulle ligge så vi fik tilladelse til at begynde at 
bygge. 

Der er ordentligt blevet gået til den. Midt på byggearealet stod der i ”gamle” dage et 
vandtårn med et godt fundament, det skulle fjernes, så husene rundt omkring 

byggepladsen rystede 
helt da der blev arbejdet 
på at fjerne det. Noget 
blev der nu tilbage, men 
det er gravet ned. 

Man er nu så langt, så 
man kan se lejlighederne 
og i det eksisterende 
byggeri, hvor køkkenet 
skal være, er der lagt 

gulv.  

Men inden vi er kommet så langt har der været holdt utallige projektudvalgsmøder med 
arkitekt og projektgruppen, men nu har vi, synes vi selv, fået lavet et godt materiale. 

Bestyrelsen har været samlet med arkitekten for at vælge de mursten ud der skal bruges.  

Der er 2 størrelser på lejlighederne den ene er på 53,7 m2 og den anden er på 53,9 m2 

samt fællesarealer.  



Der bliver 2 rum – soveværelse og stue samt et stort badeværelse og et tekøkken. I 
soveværelset og badeværelset bliver der gjort klar til loftlift. 

Den 13. marts 2012 har der været afholdt generalforsamling i venneforeningen til 
Rønhede centret. 

Omkring 75 personer var mødt op. Mette 
Tylvad, der er leder af friplejehjemmet i 
Klejtrup fortalte om, hvordan man arbejdede i 
Klejtrup og kom med gode råd. Hun var 
meget inspirerende at høre på. Klejtrup 
Friplejehjem har også 24 beboere – inden der 
var gået ½ år var der fyldt op. 

Man har også en samarbejdsaftale med 
Danske Diakonhjem, hvad de meget glade for, ligesom Friplejehjemmet Bedsted Thy har. 

Mette lagde meget vægt på det hele menneske – de varme hænder – man lyttede til hvad 
beboerne ønskede – gjorde dem ikke umyndige bare fordi de var kommet på plejehjem, 
man har stadig mange ressourcer der kan bruges på plejehjemmet. 

De problemer vi har i forhold til kommunen må vi arbejde på at få løst, hvad vi også håber 
på. 

Efter kaffen var der generalforsamling. Ejvind Hove blev valgt til dirigent. 

Formanden Karen Nørgaard aflagde beretning for året der er gået. Det har været et 
spændende år. Man er nu tæt på 450 medlemmer af venneforeningen, der er faldet lidt fra 
siden 2009, men det er ikke mange. 

Der er 10 beboere på Rønhedecentret der har tilkendegivet med underskrift at de vil være 
beboere på Friplejehjemmet Bedsted Thy samt er der en Bedsted borger på gæsteplads, 
som også vil flytte over til Friplejehjemmet. 

Kassereren Lis Lind aflagde regnskab der balancerer med 771.178 kr. Kaffesalget ved 
årets fyrspil havde givet et overskud på 12.000 kr. 

Det blev vedtaget at kontingentet til venneforeningen skal stige til 50 kr. pr. person – synes 
man det er for lidt kan man give en gave – alle gaver til Venneforeningen er 
fradragsberettigede. 

Vedtægtsændringerne blev godkendt med en tilføjelse: Vedtægtsændringer skal dog 
fremgå af dagsordenen. 

I vedtægterne er der tilføjet et pkt. 9: Udpegning af 6 medlemmer til Friplejehjemmet 
Bedsted Thy’s bestyrelse:  

Henry Dahlgaard, Niels Peter Kaastrup-Hansen, H.C. Lilleøre, Kurt Thomsen, Ole Olesen 
og Anna Andersen. Disse blev genvalgt. 

Til bestyrelsen for venneforeningen blev valgt: Karen Nørgaard, Anne Lis Villesen og 
Gertrud Søndergaard. 

Suppleanter blev: Ketty Riis og Betty Jensen 

Revisorer: H.C.Lind og Ejvind Hove 

Revisor suppleant: Kirsten Andersen. 

Under eventuelt fortalte Henry Dahlgaard om byggeriet. Han fortalte at nogle af 
kontorbygningerne allerede var lejet ud. 



Man påtænker at lave 2 ældreboliger i en fløj ved mødesalen på Værket – både stuen og 
1. sal. 

Elsebeth Nielsen fortalte om arbejdet i socialudvalget og den polemik der p.t. kører der. 

Kurt Thomsen rettede en varm tak til bestyrelsen for venneforeningen for deres store 
arbejde. De sørger godt for bestyrelsen for friplejehjemmet. 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


